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[Clara Munck.] 
til igangsætning på 116 000 kr. i april, end- 
videre en bevilling på 60 000 kr. i november 
og endelig en yderligere lille bevilling. 
Det vil altså sige, at vi på et år ikke engang 
har nået at få 1/3 af byggeriet igangsat. 
Vi er i gang med byggeriet, men har også 
her fået det svar, at man må tage stilling 
til hver ny etape. Det giver mig det indtryk, 
a t  den måde, hvorpå man vurderer fort- 
sættelse af byggeriet, er lidt anderledes, 
end vi andre ville regne med, og jeg håber, 
at den højtærede indenrigsministers svar 
betyder, at hospitalsbyggeriet skal afvikles 
ikke blot hurtigere, end vi har set det hidtil, 
men også med al mulig hensyntagen til 
den store fornødenhed, der ligger i hospi- 
talsbyggeri i dag. 

Indenrigsministeren (Hans R. Knudsen): 
Jeg vil bare sige til det ærede medlem, at 
jeg ikke er uenig med det ærede medlem i, 
at der er et stort behov for dette hospitals- 
byggeri. Jeg vil også gerne sige til det 
ærede medlem, der mente, at dette nye 
byggeri først kan påbegyndes til efteråret, 
at man ikke med sikkerhed kan sige 
det. Hvis der er arbejdskraft til rådighed, 
er der ikke noget i vejen for, at det kan på- 
begyndes noget før, men i tilfælde af, at 
arbejdskraften i forvejen er optaget og det 
ikke er muligt at skaffe den fornødne ar- 
bejdskraft, er det rimeligt, at man venter 
til efteråret, hvor man kan regne med at 
arbejdskraft i større udstrækning er til 
rådighed. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 156 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
offentlig forsorg. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3459). 

Der var stillet følgende ændringsforslag: 

Af socialministeren: 
Til § 86. 

I stk. 1 udgår ordene 홢efter reglen i § 28, 
stk. 2, 1. pkt., medfører", og i stedet ind- 
sættes: 홢må antages at medføre". 

Stk. 2 udgår. 

Bemærkninger .  
Ændringsforslaget er en konsekvens af de 

ved lovforslagets anden behandling vedtagne 
ændringsforslag om ophævelse af reglerne 
om forsørgelsespligt over for stedbørn. 

Ændringsforslaget sattes først til for- 
handling. 

Mørk: Det foreliggende ændringsforslag 
er af rent redaktionel karakter, og jeg kan 
anbefale det til vedtagelse. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslaget. 

Ændringsforslaget af socialministeren (se 
ovenfor) 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter 
til forhandling. 

Mørk: Der har efter andenbehandlingen 
været afholdt et udvalgsmøde, og jeg kan 
herefter på hele udvalgets vegne indstille 
lovforslaget til vedtagelse i den form, det 
nu har fået. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 141 stemmer; 
5 medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
børne- og ungdomsforsorg. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
2795, udvalgets betænkning i tillæg B. 
sp. 923). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 
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Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sat- 
tes til forhandling under ét. 

Mørk: Jeg kan anbefale lovforslaget til 
vedtagelse. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets §§ 1-134 og dets overgang til 
tredje behandling. 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg stiller forslag om, at 
lovforslaget går direkte til tredje behand- 
ling uden fornyet udvalgsbehandling. Hvis 
ingen gør indsigelse imod dette forslag, 
betragter jeg det som vedtaget. (Ophold). 
Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dringer i lov om lønninger, pensioner m. v. 
til statens tjenestemænd. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3691). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Formanden: Sammen med denne sag 
foretages den følgende sag på dagsordenen, 
nemlig: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om pensioner, der er fastsat 
i henhold til de før 1. april 1958 gældende 
lønnings- og pensionslove. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3692). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagene sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Der foretoges først afstemning ved- 
rørende forslag til lov om ændringer i lov 
om lønninger og pensioner m. v. til statens 
tjenestemænd. 

Lovforslagets §§ 1 og 2 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg stiller forslag om, at 
lovforslaget går direkte til tredje behandling 
uden udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Man gik derefter til afstemning vedrø- 
rende forslag til lov om ændring i lov om 
pensioner, der er fastsat i henhold til de før 
1. april 1958 gældende lønnings- og pensi- 
onslove. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til 
tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg stiller forslag om, at 
lovforslaget går direkte til tredje behand- 
ling uden udvalgsbehandling. Hvis ingen 
gør indsigelse imod dette forslag, betragter 
jeg det som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om valg til folketinget.' 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
919, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 905). 

Der var stillet 2 sæt ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stil- 
let ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
gene og spørgsmålet om overgang til tredje 
behandling sattes til forhandling under ét. 

Per Hækkerup: Som det fremgår af be- 
tænkningen, foreslår flertallet, at det fore- 
liggende lovforslag deles i to lovforslag, så- 
ledes at det ene af disse med de dertil stil- 
lede ændringsforslag gennemføres nu, me- 
dens behandlingen af det andet lovforslag 
standses, og at sagen vises tilbage til udval- 
get. Det drejer sig om det forslag, der ved- 
rører en omlægning af kredsene. Der var i 
det oprindelige lovforslag stillet nogle en- 
kelte forslag om kredsomlægninger, men i 
udvalget var vi af den opfattelse, at vi også 
på andre områder 홢 først og fremmest for 
Københavns og Københavns amts ved- 
kommende 홢 ville være nødt til under hen- 


